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P r o t o k ó ł  Nr IX/2015 
z IX sesji Rady Gminy w Połajewie odbytej w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 

Połajewie w dniu 29 grudnia 2015 r. 
  
        IX sesja Rady Gminy w Połajewie odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Połajewie 
w godz. od 1000 do 1230 w dniu 29 grudnia 2015 r.  
        Na liczbę 15 radnych obecnych było 14 radnych. Nieobecna usprawiedliwiona radna 
Sylwia Skrzypek. Wobec powyższego sesja była władna do obradowania i podejmowania 
uchwał. 
Obradom przewodniczył Roman Klewenhagen – Przewodniczący Rady Gminy w Połajewie. 
       W sesji uczestniczyli również – Stanisław Pochyluk – Wójt Gminy, Aldona Mądrowska 
Dziaduch -Skarbnik Gminy, Sławomir Kryger - Sekretarz Gminy oraz pozostali zaproszeni 
goście według listy obecności. 
      Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik Nr 1 i 2 do 
niniejszego protokółu. 
 
Porządek sesji Rady Gminy w Połajewie był następujący: 
  1. Otwarcie sesji.  
  2. Sprawy regulaminowe. 
      a/ stwierdzenie quorum, 
      b/ przedstawienie porządku obrad. 
  3. Przyjęcie protokółu z VIII sesji. 
  4. Informacja z działalności Wójta Gminy za okres między sesjami. 
  5. Zmiany w uchwale budżetowej na rok 2015. 
  6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2019.  
  7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo na lata  2016-2021. 
  8. Uchwalenie uchwały budżetowej na rok 2016. 
  9. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych na 2016 rok. 
10. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy w Połajewie na 2016 rok. 
11. Podjęcie projektów uchwał. 
12. Interpelacje i zapytania. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy w Połajewie – Roman Klewenhagen o godz. 1000 dokonał 
otwarcia sesji.  
Ad.2a/ Sprawy regulaminowe -stwierdzenie quorum. 
Po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości Przewodniczący Rady Gminy oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 radnych. Nieobecny radny 
Wojciech Anioła, radna Sylwia Skrzypek. Wobec powyższego Rada Gminy jest władna do 
obradowania i podejmowania uchwał. 
Ad.2b/ Sprawy regulaminowe - przedstawienie porządku obrad. 
Następnie Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został radnym dostarczony w 
zawiadomieniu o zwołaniu sesji, po czym odczytał porządek obrad. Do odczytanego porządku 
obrad radni nie wnieśli uwag.  
Ad. 3 Przyjęcie protokołu z VIII sesji. 
Kolejnym punktem posiedzenia było przyjęcie protokołu z VIII sesji.  
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p. Przewodniczący - protokół został wyłożony do wglądu przed sesją, kto chciał się z nim 
zapoznać miał ku temu okazję.  Wobec nie wniesienia uwag do powyższego protokołu Rada 
Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu 13 głosami „za”(Marek 
Gawrych, Krzysztof Grabarz,  Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, 
Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, 
Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) przyjęła protokół 
Nr VIII/2015 z dnia 5 listopada 2015 r. 
Ad. 4  Informacja z działalności Wójta Gminy za okres między sesjami. 
Wójt Gminy poinformował, że w okresie od ostatniej sesji zajmował się następującymi 
zagadnieniami: 
Sfinalizowaliśmy sprawę sprzedaży nieruchomości w tzw. starej szkole w Przybychowie. 
Mówiłem na ostatniej sesji, że kolejny przetarg ogłosiłem, zrobiliśmy wycenę i w wyniku 
trzeciego przetargu p. G. Ł. z Przybychowa nabył tą nieruchomość za cenę 43.550,40 zł. 
Wczoraj podpisaliśmy umowę przed Notariuszem w Czarnkowie. Tam pozostało do 
sprzedania ostatnie mieszkanie gdzie mieszkają najemcy. Państwo K. na dzisiaj nie są 
przygotowani do wykupienia tej swojej części. Z gospodarczych spraw zgodnie z ustaleniami, 
uchwałami Rady Gminy wykonaliśmy linie wodociągową w kierunku Państwa K. w 
Połajewie i Państwa Ś. w Boruszynie tutaj to przyłączenie jest z Tarnówka. Skończyliśmy też 
prace i rozliczyliśmy te drogi dojazdowe do gruntów rolnych z środków Urzędu 
Marszałkowskiego w Połajewie i na Lisiej Górze. Wymienione zostały drzwi i okna w 
budynku, w którym prowadzi swoją działalność  Pani E. N., to jest zakończone i rozliczone. 
Rozliczyliśmy również oświetlenie uliczne na ulicy Słonecznej i Widokowej. Firma 
wystawiła fakturę po tym jak dokonaliśmy odbioru prac. W zasadzie wszystkie te działania, 
które były przewidziane na ten czas i na które były zabezpieczone środki finansowe zostały 
wykonane min. Gminny Ośrodek Kultury zakupił nowe stoły i krzesła na salę widowiskową i 
to jest na stanie i na wyposażeniu. Z takich spraw bardzo istotnych Pani Skarbnik 
przygotowała projekt budżetu na rok 2016. Radni zgodnie z ustawowym obowiązkiem w 
terminie otrzymali te dokumenty, omawiane były na komisjach Rady Gminy, będą dzisiaj 
przedmiotem obrad. Zgodnie z zapowiedzią odbyły się obchody 120 – lecia istnienia i 
działalności Chóru Towarzystwa Śpiewu św. Cecylii. Jak co roku tradycyjnie w miarę 
uroczyście obchodziliśmy 11 listopada, czyli Dzień Niepodległości. Zgodnie z tradycją i 
planem zbliża się czas kolędowania kapel dudziarskich, trzecia sobotę i niedzielę stycznia. 
Program jest ustalony wszystko wskazuje na to, że warto będzie brać czynny udział w tych 
spotkaniach. Rok zbliża się do końca w związku z tym porządkujemy wszystkie kwestie nie 
tylko gospodarcze, ale te finansowe. Pani księgowa w Gminnym Zakładzie Oświaty jest na 
dłuższym chorobowym trzeba było pomyśleć o zastępstwie. Wszystko idzie w dobrą stronę. 
Wszystko wskazuje na to, że jutro Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie 
przekaże do Ochotniczej Straży Pożarnej w Młynkowie samochód, na który radni uchwalili 
na wsparcie Państwowej Straży Pożarnej 33.000 zł. Trzeba było wszystkie decyzje, procedury 
dopiąć do końca. Komendant Wojewódzki 22 grudnia podpisał decyzje o przekazaniu i jutro 
samochód powinien być w remizie w Młynkowie. 
Po przedstawieniu informacji Przewodniczący zwrócił się czy są jakieś pytania i otworzył 
dyskusję. 
Radny Marek Gawrych – jakie duże jest to mieszkanie w Przybychowie? Dla orientacji ile 
wyszło za metr? 
Wójt – to co sprzedawaliśmy około 70 m2, tanie mieszkanie, ale ta zabudowa jest wiekowa, 
ona jest wpisana do rejestru zabytków nie z racji tej, że jest taka atrakcyjna tylko dlatego, że 
jest stosunkowo stara i ma swój styl. Jest wpisana do rejestru zabytków to jest opisane w 
akcie notarialnym, ale tam nie ma większych przeszkód, żeby można to było eksploatować  
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właśnie na takie cele, na które Pan G. Ł. to nabył. Dwa przetargi za 53.888 zł były 
nieskuteczne, trzeci za 43.550,40 zł doszedł do skutku. 
Radny Marek Gawrych – ten samochód do Młynkowa to nowy przyjdzie, czy skąd?  
Wójt – mówiłem, że z Państwowej Straży Pożarnej z Czarnkowa ponad dziesięcioletni 
samochód. To jest samochód mniejszy, które mamy w Połajewie w Sierakówku, Tarnówku, w 
Boruszynie, w Krosinie, w Przybychowie. Samochód, który Państwowa Straż Pożarna 
używała do akcji w zakresie ratownictwa drogowego, ale moim zdaniem zupełnie 
wystarczający. Zanim podjąłem się tej akcji to rozmawialiśmy z fachowcami, byli 
przedstawiciele Ochotniczej Straży Pożarnej z Młynkowa w Czarnkowie, ci którzy są we 
władzach ci którzy są aktywnymi strażakami pracują też w Państwowej Straży na etatach, 
także wszyscy zgodnie stwierdzili, że autko powinno dobrze służyć w Młynkowie i w 
związku z tym takie działania. Moim zdaniem taka powinna być kolej rzeczy naturalna w tym 
temacie, żeby te samochody, które mają kilka lat, a nie są wyeksploatowane to mogą jeszcze 
długo służyć. U nas samochody jeżdżą po kilkaset kilometrów rocznie.  
p. Przewodniczący – dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania do informacji Pana 
Wójta? 
Ad. 5 Następnie przystąpiono do zmian w uchwale budżetowej na rok 2015. 
p. Przewodniczący – radni otrzymali nową wersję, wiadomo, że na komisjach było to bardzo 
robocze.    
p. Skarbnik – projekt po zmianach. Zmiany dotyczą dwóch załączników, wydatkowego i 
zadań majątkowych, zmiany mają na celu dostosowanie planów do faktycznie zrealizowanych 
zadań. Na dzień dzisiejszy wszyscy wykonawcy usług rozliczyli się przedłożyli faktury, stąd 
korekty wprowadzane w załączniku. Załącznik dotyczący wykazu zadań majątkowych, na 
rozbudowę sieci wodociągowej zwiększmy 10.000 zł, te 10.000 zł jest przesunięte z 
rozbudowy sieci kanalizacyjnej. Wykreślone jest zadanie – budowa ogrodzenia przy Ośrodka 
Zdrowia w Połajewie przy ulicy Łąkowej. Ogrodzenie powstało, ale koszt był niski nie 
przekroczył 3.500 zł, więc nie jest to zadanie inwestycyjne, wydatek znajduje się w 
wydatkach bieżących. Korekta o 5.504 zł do zakupu centrali telefonicznej w Urzędzie Gminy 
w Połajewie. Początkowo było zwiększenie o 5.000 zł. Po otrzymaniu faktury wartość tej 
instalacji wyniosła 9.496 zł. Jednostki nie wprowadzały żadnych zmian w wydatkach na 
zadania zlecone stąd zostanie wykreślony punkt dotyczący tego załącznika przedstawiającego 
wydatki zlecone. To powoduje zmiany numeracji kolejnych załączników. Przesunięcia 
dotyczące zmian dochodów i wydatków wyniosą 157.469 zł.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. Po czym Rada Gminy w 
obecności 13 radnych 13 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Krzysztof 
Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, 
Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, 
Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/62/2015 Rady Gminy w 
Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2015. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.6 Przystąpiono do kolejnego punktu.  
p. Przewodniczący - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo na lata 
2015-2019. To też było tematem komisji. 
p. Skarbnik- w treści projektu w §1 pkt 1 treść załącznika nr 1 będzie brzmiała „otrzymuje 
nowe brzmienie” zamiast słów „zostaje zmieniona”. Natomiast, jeśli chodzi o załącznik nr 1 o 
tą tabelę to wydatki, które wcześniej były w uchwale budżetowej zmienione, czyli bieżące i 
majątkowe dostosowane są do tej kwoty w wydatkach bieżących 19.221.982,38 zł w wierszu 
2.1 i wydatki majątkowe wiersz 2.2  1.139.103 zł. Proszę poprawić gdyż drugi raz nie 
drukowano tego załącznika. Wielkości są dostosowane do wielkości w uchwale budżetowej.  
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O godz. 1040 na sesje przybył radny Wojciech Anioła. Od tego momentu w sesji uczestniczyło 
14 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy- czy są pytania do tego projektu uchwały? Wobec braku pytań 
odczytał projekt uchwały. Następnie Rada Gminy w obecności 14 radnych 14 głosami „za” 
(Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna 
Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, 
Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian 
Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/63/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo na lata 2015-2019. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 7 Kolejny punkt uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo na lata 
2016-2021.  
p. Przewodniczący – uchwała była dostarczona radnym razem z projektem budżetu. Żadnych 
zmian nie było. Mamy opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Następnie przewodniczący 
odczytał treść uchwały nr SO.0957/25/14/Pi/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 04 grudnia 2015 roku w sprawie opinii o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo. Odczytana opinia 
jest pozytywna.   W związku z powyższym przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
Po czym Rada Gminy w obecności 14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof 
Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, 
Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, 
Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę 
Nr IX/64/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Połajewo na lata 2016-2021.  
Uchwała i opinia stanowią załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 Po czym przystąpiono do kolejnego punktu uchwalenia uchwały budżetowej na rok 
2016. 
Przewodniczący Rady Gminy – projekt został przekazany radnym w odpowiednim terminie 
do 15 listopada również otrzymała go Regionalna Izba Obrachunkowa celem zaopiniowania, 
odbyły się posiedzenia komisji gdzie komisje wypracowały swoje opinie, również komisja 
gospodarcza przygotowała opinię o projekcie budżetu te wszystkie warunki zostały spełnione,  
aby dzisiaj podjąć decyzję o podjęciu czy przegłosowaniu tego budżetu na przyszły rok. 
p. Przewodniczący – poproszę Pana Wójta o zarys tego budżetu, było to tematem posiedzenia 
komisji, te najważniejsze założenia z tego projektu chcielibyśmy mieć dzisiaj przedstawione 
aby podjąć ostateczną decyzje o uchwaleniu tej uchwały. 
p. Wójt – projekt, który Pani Skarbnik przygotowała, napisała i przekazała komu trzeba i 
kiedy trzeba jest kwintesencją tych wszystkich działań, które wcześniej Rada Gminy podjęła, 
które wcześniej trafiły do Urzędu Gminy z Ministerstwa Finansów i od Wojewody, ale też 
następstwem funkcjonowania Gminy dzisiaj i wcześniej bo jak co roku przewidywane w 
przyszłym roku dochody wynikają właśnie z tych decyzji wcześniej podjętych w formie 
uchwał o stawkach podatków i opłat lokalnych o przekazanych gminie wielkościach 
subwencji, które przekazuje Minister Finansów z budżetu państwa oraz wielkości kwot na 
dotacje celowe też z budżetu państwa przekazywane przez Wojewodę Wielkopolskiego. Te 
dochody zapisane w projekcie są oparte o realne wielkości i tutaj, jeżeli Rada zaakceptuje ten 
projekt podejmując uchwałę o wielkości budżetu po stronie dochodowej tak jak zapisano 
mają wynosić 20.080.000 zł. Dochody muszą być realne, bo przecież nie są one po to żeby 
były same dla siebie tylko są warunkiem koniecznym do tego, aby można było realizować 
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wydatki, które zabezpieczają płatności na działalność prowadzoną przez gminę. Tak jak co 
roku przygotowując projekt budżetu w pierwszej kolejności zabezpieczyliśmy te limity 
wydatków na taką działalność gminy, aby ona mogła funkcjonować w tych strukturach, które 
są żeby można spokojnie płacić wynagrodzenia, płacić za wszelkiego rodzaju usługi, które są 
konieczne do tego, aby realizować te zadania, które sobie wyznaczyliśmy, czyli wszelkiego 
rodzaju opłaty, energia elektryczna, korzystanie ze środowiska i dalej bieżące utrzymanie 
majątku komunalnego. Wydaje nam się, że na te podstawowe zadania bieżące, które w sposób   
właściwy wyliczyliśmy niezbędne środki i te środki z wcześniej przywołanych dochodów w 
tym projekcie są zabezpieczone. Jeśli chodzi o to co jest zawsze takim nośnym tematem czyli 
inwestycje to taką największą przyjętą to planu do projektu budżetu jest przebudowa ulic w 
Połajewie w obrębie ulicy Polnej, Ogrodowej i tych wszystkich przyległych. Bezpośrednią 
przyczyną, dla której to zadanie tutaj zaproponowałem jest ta, o której już dzisiaj wiadomo, że 
w roku przyszłym na przełomie pierwszego i drugiego kwartału Urząd Marszałkowski ogłosi 
nabór wniosków w ramach PROW-u czyli Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i tutaj 
możliwość pozyskania przez Gminę z tego rozdania, które jest jak gdyby wdrażane do 2020 
roku to kwota 3 mln zł. Tak właśnie wynika z kosztorysu na projekt ,o którym mówimy, że 
właśnie ta kwota byłaby taką zbliżoną i w związku z tym to wszystko razem można mówić 
najkrócej pasuje. Problem wydaje się być jeden, ale taki podstawowy i bardzo poważny 130 
mln na te przedsięwzięcia na całą Wielkopolskę, a wiemy, że 130 mln przez trzy to wychodzi 
czterdzieści kilka. Wiadomo, że nie wszyscy będą mieli tak przygotowane projekty, że będą 
chcieli dokładnie trzy miliony. Można się spodziewać, że ok. 50- 60 wniosków zostanie 
załatwionych pozytywnie, a na pewno tych wniosków będzie więcej, ponieważ gmin jest 
ponad 220, powiatów też 40 i wszyscy będą chcieli, bo przecież takie ich prawo. Zobaczymy 
jak to wyjdzie, kto złoży najbardziej skuteczny wniosek, bo wiadomo, że każda gmina będzie 
chciała dostać i każda gmina będzie uważała, że jej wniosek jest jedyny i najlepszy, ale reguły 
gry są bezwzględne trzeba uzyskać więcej punktów, żeby się załapać. My jesteśmy na dzisiaj 
przygotowani do tego, żeby składać wniosek na to zadanie właśnie, bo zadanie jest w planie 
na rok przyszły wprowadzone. W związku z tym wydatki są zaplanowane wyższe jak 
dochody, ponieważ tego zadania nie jesteśmy w stanie sfinansować z własnych środków w 
sensie dosłownym, jeżeli uda się pozyskać te pieniądze z środków unijnych, wszystko jest do 
zrobienia tak to jest napisane jeżeli nie będziemy myśleli co dalej i ewentualnie co z tym 
zadaniem i z tymi pieniędzmi, które miały być przeznaczone na to zadanie a nie będą, nie 
chciałbym tutaj żadnych rozważań przedstawiać, spróbujemy skutecznie z tym wnioskiem 
wystąpić. Jeśli chodzi o inne zadania inwestycyjne tutaj to co jest wpisane, zabezpieczamy 
takie pieniądze, które co roku przerabiamy w temacie wodociągi, kanalizacja. Już mamy w 
Połajewie takie potrzeby w obrębie ulicy Leśnej powstają nowe domy, do których jeszcze nie 
mamy doprowadzonej wody i kanalizacji trzeba będzie przygotować projekt i mam nadzieję, 
że w przyszłym roku uda się tą infrastrukturę wybudować. Zabezpieczamy 50.000 zł na 
rozbudowę oświetlenia ulicznego, sytuacja jest podobna jak z wodą i z kanalizacją, chociaż w 
oświetleniu ulicznym ta sytuacja jest jeszcze trochę bardziej złożona, bo w części starej 
zabudowy są potrzeby żeby postawić słupy oświetleniowe. Natomiast na tych wszystkich 
nowych osiedlach to są kompleksowe działania. Są zabezpieczone środki na wykup gruntów 
przeznaczonych na nowo powstające ulice, tam właśnie gdzie powstają nowe działki pod 
zabudowę mieszkaniową i pieniądze na plany zagospodarowania przestrzennego, bo co sesja 
nowe tematy, co wiąże się z wydatkami, ale nie możemy zachowywać się w ten sposób, że 
taka struktura pozostanie w nieskończoność, życie jest dynamiczne nowe inicjatywy zarówno 
te w sferze budownictwa mieszkaniowego, ale też w tej przestrzeni usługowej, sportowej, 
rekreacyjnej na terenie gminy powstają w związku z tym aktualizacja planów musi być na 
bieżąco robiona, problem bardziej z tym jak to szybko robimy, tutaj nie mamy szczególnych 
osiągnięć, ale wszystko trzeba dopracować. Projekt budżetu moim zdaniem jest napisany po 
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pierwsze realnie, po drugie zabezpiecza niezbędne wydatki na normalne bieżące 
funkcjonowanie. Normalne to mam też na myśli różne słowa krytyczne, że tu dziura, tam do 
wymiany kawałek rury, tam do wymiany lampy to jest naturalne to nie da się tak, że co 
dziennie jest wszystko fajnie posprzątane, pozamiatane, pomalowane. Jeśli chodzi o 
inwestycje to zobaczymy jak się rozwinie sytuacja w uruchamianiu kolejnych zagadnień w tej 
przestrzeni, którą PROW ma zabezpieczyć. Czekamy, kiedy będzie ogłoszony nabór w 
ochronie środowiska na budowę kanalizacji sanitarnej, na razie nie mówią o tym a już 
powinni zacząć. Mamy też przygotowany projekt na boisko uniwersalne przy Szkole 
Podstawowej w Boruszynie, chcemy, aby inwestorem była gmina, żeby zwiększyć możliwość 
ubiegania się o pieniądze zewnętrzne, zobaczymy jak się ta sytuacja rozwinie, ponieważ 
projekt jest stosunkowo kosztowny i trzeba szukać możliwości pozyskania pieniędzy z 
zewnątrz, żadne inne cudowne możliwości wierzyć się nie da, trzeba się skoncentrować na 
Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich, bo jesteśmy w taki sposób naturalny do tego 
programu przypisani. Zobaczymy, co z małymi, mniejszymi projektami, bo Lokalna Grupa 
Działania do której jesteśmy przypisani będzie przystępowała do konkursu w wyniku którego 
ma być skuteczna możliwość pozyskiwania środków zarówno dla stowarzyszeń, osób 
fizycznych, osób prawnych jak i tutaj na te cele publiczne, czyli przez gminy. Ustalenia 
wstępne są podjęte, ostatnie walne zebranie przedstawicieli członków tej Lokalnej Grupy 
stosowne uchwały podjęło jest w zasadzie przygotowana strategia, która ma być podstawą do 
przystąpienia do konkursu, jeżeli ta grupa skutecznie zawnioskuje to może dostać około 10 
mln zł na osiem gmin z tych pieniędzy też byłaby wtedy możliwość skorzystania. Projekt 
budżetu jest napisany w oparciu o te wiadomości o te informacje o te dane, które są już 
pewne. Natomiast też nie jest tak skonstruowany, żeby zamykać możliwości kolejnych 
inicjatyw wiążących się z wydatkami, ponieważ wskaźniki zadłużenia, płatności są 
bezpieczne. W związku z tym warto w takiej formie w takich wielkościach jak tutaj jest 
napisane te propozycje przyjąć, uchwalić i od 1 stycznia dać możliwość skutecznie 
funkcjonować. 
p. Przewodniczący – dziękuję za przedstawienie projektu budżetu, procedura jest taka, że 
przedstawiamy projekt budżetu w tej chwili odczytamy opinie komisji gospodarczej. Prosimy 
przewodniczącego Gawrycha o przedstawienie opinii. 
p. Gawrych – mam jedno pytanie, jaki to jest długi odcinek tych wszystkich dróg z 
ciekawości, ile wyjdzie za kilometr tych dróg, co będą robione na ten projekt?              
p. Wójt – trzeba mieć świadomość, że kwota około 4,5 mln to jest tak podzielona, że około 
1,7 mln to jest ułożenie kanalizacji deszczowej blisko 3 mln ponad to są nawierzchnie, 
odprowadzenie wody jest też kosztowne akurat to jest taka zabudowa, że tam się  
grawitacyjnie tej wody nie da odprowadzić i sprowadzić, to jest urok tych wszystkich 
nowopowstających osiedli, że odwodnienie trzeba też robić, z górki nie zleci, a jak zleci to 
tam gdzie jej nie chcą. Odpływ wody znaleźliśmy w drugą stronę nie do Kółka tylko do 
Czarnkowa to praktycznie nic nie zmienia, bo tam gdzie pójdziemy Polną i gdzie będziemy 
robili Cichą to też trzeba tą wodę odebrać, bo wszyscy wiemy jak to jest o tym mówię 
przypominając, mamy takie nawyki, że każdy z podwórza ze swojej działki tą wodę chce 
wypuścić najlepiej na drogę, a z tej drogi gdzie? Trzeba ją zabrać i normalnie powinno być 
tak, że tą wodę z własnej nieruchomości zagospodarowujemy u siebie, ale nie ma co się 
mieszkańcom czego dziwić, bo co mają z tą wodą zrobić jak napadało dużo i mają podwórko 
wybrukowane itd. hydrolodzy mówią, że powinniśmy robić wszystko, żeby jak najwięcej wód 
opadowych gromadzić w gruncie w ziemi, żeby ta woda nie płynęła rurą do rowu a rowem do 
rzeki, tylko była wprowadzana w tereny zielone nieutwardzone bo tam jej brakuje. Trzy dni 
pada, a za cztery dni już mamy suszę, ale my tak nie funkcjonujemy, bo jak mamy trawnik to 
ten trawnik zawsze jest wyżej jak droga i trawnika na drogę to spłynie, a z drogi na trawnik 
raczej nie. Wszystko jest obudowane krawężnikami, bo jak byśmy robili jakieś takie miejsca 
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gdzie ta woda z drogi z ulicy z chodnika wpływa na trawnik to ona by po jakimś czasie 
wsiąkła. Z pola tak od razu do rowu nie spłynie. Nie da się tego projektu zrealizować bez 
odwodnienia, całe te osiedle jest niżej od tego, co jest dookoła. Najważniejsze, że skutecznie 
szło z tą wodą odejść. Zobaczymy, jaka będzie ta punktacja, życie pokaże.    
p. Przewodniczący – prosimy o odczytanie opinii. 
Następnie Marek Gawrych – Przewodniczący Komisji Gospodarczej, Rolnictwa i Budżetu 
odczytał opinię końcową o projekcie budżetu na 2016 rok, którą sformułowała Komisja na 
posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2015 roku.  
Komisja Gospodarcza, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2016 rok. 
p. Przewodniczący – dziękuję bardzo. Pozwolą sobie odczytać opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Mogę dodać, że jakbyśmy mieli dwa razy to samo, ponieważ w pierwszej 
uchwale, którą nam przysłała Regionalna Izba Obrachunkowa były błędy pisarskie i to zostało 
sprostowane i dlatego też odczytam już tą uchwałę razem ze sprostowaniem, żeby było jasne, 
że takie dwie uchwały wpłynęły. 
W dalszej części posiedzenia Roman Klewenhagen - Przewodniczący Rady Gminy odczytał 
treść uchwały Nr SO.0952/36/14/Pi/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie sprostowania uchwały 
Składu Orzekającego w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Połajewo na 
2016 rok. Poprawny wypis treści uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Połajewo na 2016 rok stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 
Po czym Przewodniczący przeczytał uchwałę, która jest już z poprawkami tj. uchwałę nr 
SO.0952/25/14/Pi/2015 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Połajewo na 
2016 rok. Informując, że powyższa opinia jest pozytywna. W dalszej części posiedzenia 
przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Połajewo na 2016 r. Powyższa 
opinia również jest pozytywna. 
p. Przewodniczący – teraz mamy autopoprawkę, którą musimy jeszcze przed uchwaleniem 
przegłosować. 
 p. Skarbnik – autopoprawka była już wcześniej omawiana, w związku z tą opinią te poprawki 
zostały wprowadzone stąd te załączniki i korekty do projektu uchwały budżetowej. W 
podstawie została usunięta litera „i”. W załączniku nr 2 w rozdziale 75011 dotyczącym 
administracji publicznej zostały rozdzielone tylko te wydatki zlecone, które otrzymaliśmy od 
Wojewody bez wkładu własnego zgodnie z wszelkimi interpretacjami, które zostały 
przywołane w opinii. Został załączony nowy załącznik dotyczący zadań realizowanych w 
drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego. Chodzi o 
udzielenie nieodpłatnej pomocy prawnej kwotę 742 zł. Po  dochodach i po wydatkach mamy 
jeszcze raz wyodrębnione z wydatków ogółem tą kwotę. Został wprowadzony załącznik nr 1 
nowy dochód za usługi specjalistyczne, opiekuńcze 5% od tej wartości, która wcześniej 
została zaplanowana. W treści uchwały wszystkie poprawki są naniesione w kolorze 
czerwonym, uchwała zostanie odczytana z tymi poprawkami z nową numeracją od załącznika 
nr 4 kolejnych załączników dostosowanych do treści uchwały. 
p. Przewodniczący – autopoprawka była tematem obrad komisji. Następnie przeprowadzono 
głosowania nad wprowadzeniem autopoprawki do uchwały budżetowej.    
 W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy w obecności 14 radnych 14 głosami 
„za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna 
Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, 
Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian 
Rajek) wprowadzeniem autopoprawki do projektu budżetu. 
Kontynuując Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do uchwalenia uchwały budżetowej, 
odczytał treść projektu uchwały. Po czym Rada Gminy w obecności 14 radnych 14 głosami 
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„za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna 
Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, 
Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian 
Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/65/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r.  w 
sprawie  uchwały budżetowej na rok 2016. 
Uchwała wraz z opiniami i autopoprawką stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Ad.9 Realizując porządek przystąpiono do uchwalenia Gminnego Programu Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 
p. Przewodniczący - było to tematem obrad komisji, radni otrzymali materiały mogli się z tym 
programem zapoznać. Czy w związku z tym są jakieś pytania do tego programu?  
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada 
Gminy w obecności 14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, 
Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew 
Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina 
Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek podjęła uchwałę Nr 
IX/66/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 Kolejnym punktem porządku obrad było uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2016 
rok. Przewodniczący odczytał plan pracy, plan jest otwarty, planujemy sześć sesji, ale może 
być więcej tych sesji w roku, zależy od okoliczności. Czy w związku z powyższym są jakieś 
pytania? 
Radny Marek Gawrych – nasza komisja, tzn. ja prosiłem żeby gdzieś wcisnąć starostwo. 
p. Przewodniczący – możemy tylko to by miałoby być starostwo połączone z kulturą 
fizyczną? Czy po prostu tylko starostwo? 
Radny Marek Gawrych – nie wiem, można zrobić, ale mówisz, że możne być jeszcze jedna 
sesja to może być jeszcze jedna sesja więcej. 
p. Przewodniczący – jest taka propozycja w związku z powyższym by trzeba tą propozycje 
przegłosować, żeby było jasne czy reszta rady by była za tym, żeby ten powiat gdzieś tutaj 
wprowadzić. Możemy tutaj do tego września dopisać ten powiat, jeżeli taka by była tutaj wola 
radnych. Myślałem o tym powiecie, ale nie do końca muszę wszystko mieć to samo na myśli 
co pozostali. Wobec powyższego jest propozycja komisji, w związku z powyższym, kto z 
radnych jest za tym, aby powiat był w tematyce planu pracy na 2016 rok. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy w obecności 14 radnych 13 głosami 
„za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna 
Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska,  
Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) i głosie 
„wstrzymującym się” (Roman Klewenhagen) wprowadzono propozycje do planu pracy we 
wrześniu. Możemy dołożyć drogi powiatowe, czy szpital, urząd pracy.   
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada Gminy w 
obecności 14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech 
Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, 
Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, 
Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/67/2015 Rady 
Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
w Połajewie na 2016 rok. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 11 Kolejnym punktem posiedzenia było podjęcie projektów uchwał. 
Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
p. Przewodniczący – to też było tematem obrad komisji czy w związku z powyższym są 
jakieś pytania? Można przybliżyć projekt uchwały mamy obecnych sołtysów, dlaczego 
wywołana ta uchwała. 
p. Sekretarz - ta uchwała i ta następna są ze sobą powiązane. To co było już wcześniej 
mówione na ostatniej sesji czy komisjach, wiadomo, że w związku z wejściem ustawy o 
rewitalizacji doszła nowa stawka i w związku z tym istnieje konieczność uchwalenia tej 
nowej stawki, a z kolei w związku z uchwaleniem tej nowej stawki istnieje potrzeba 
dostosowania istniejących formularzy odnośnie tej nowej stawki.  
p. Przewodniczący – to się wiąże z tą nową stawką, o której była mowa przy uchwaleniu 
podatków, musimy ją do tej naszej uchwały dopisać. W związku z tym są te nowe formularze 
potrzebne. 
Po czym Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada Gminy w 
obecności 14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech 
Anioła, Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, 
Krzysztof Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, 
Łukasz Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/68/2015 Rady 
Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 
Przystąpiono do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/53/2015 Rady Gminy w 
Połajewie z dnia 5 listopada 2015 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada Gminy w obecności 
14 radnych 13 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Krzysztof Garstecki, 
Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra 
Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna 
Jeneralczyk, Marian Rajek) i 1 głosie „wstrzymującym się” (Wojciech Anioła) podjęła 
uchwałę Nr IX/69/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie 
zmiany uchwały nr VIII/53/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 5 listopada 2015 r. w 
sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Połajewo. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada Gminy w obecności 
14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, 
Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof 
Mazur, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, 
Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/70/2015 Rady Gminy w 
Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego Gminy Połajewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 

Uchwała w sprawie przejęcia na mienie komunalne nieruchomości położonej w obrębie wsi 
Młynkowo. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie Rada Gminy w obecności 14 radnych 
14 głosami „za” (Marek Gawrych, Krzysztof Grabarz, Wojciech Anioła, Krzysztof Garstecki, 
Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Zbigniew Schoenfeld, Krzysztof Mazur, Aleksandra 
Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz Chmura, Grażyna 
Jeneralczyk, Marian Rajek podjęła uchwałę Nr IX/71/2015 Rady Gminy w Połajewie z dnia 



 10

29 grudnia 2015 r. w sprawie przejęcia na mienie komunalne nieruchomości położonej w 
obrębie wsi Młynkowo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy Połajewo na lata 2016-2020. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Rada Gminy w obecności 
14 radnych 14 głosami „za” (Marek Gawrych, Wojciech Anioła, Krzysztof Grabarz, 
Krzysztof Garstecki, Katarzyna Stefaniak, Jerzy Borrmann, Krzysztof Mazur, Zbigniew 
Schoenfeld, Aleksandra Bielejewska, Roman Klewenhagen, Karolina Bukowska, Łukasz 
Chmura, Grażyna Jeneralczyk, Marian Rajek) podjęła uchwałę Nr IX/72/2015 Rady Gminy w 
Połajewie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Połajewo na lata 2016-2020. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

Ad.  12 i 13  Interpelacje i zapytania, wolne głosy i wnioski. 
Radny Krzysztof Mazur – pytanie do p. Wójta nie wiem czy dobrze zrozumiałem? Czy tylko 
wyobraźnia moja jest inna, Wójt wspomniał o grawitacji, to chodzi o grawitacje, że nie 
możemy tych wód odprowadzić nawierzchniowo tylko musimy wejść pod ziemią, bo żadna 
pompa nie wchodzi w grę? 
p. Wójt - tak jest. 
Radny Marek Gawrych – mam taką prośbę, żeby do T. B., bo on nie może dojechać do domu 
jak trochę pada i przyjadą po śmieci dotąd i z powrotem to już jest koniec, czy mu trochę 
żużla podrzucić on by to rozwiózł na ten kawałek drogi. 
p. Wójt – zapiszemy i zawieziemy to nie jest problem takie doraźne sprawy. 
p. M. P. – sołtys wsi Młynkowo – ja w takiej sprawie Młynkowo wydzwania do mnie, że  
bardzo jest niedobra woda, dlaczego mamy taką niedobrą, śmierdzącą wodę? 
p. Wójt – kiedy to było to wydzwanianie? 
p. Sołtys - akurat teraz jak chodzą płacić za śmieci są pytania i wydzwaniają, jak na końcu wsi 
chcą prać, to mówią, że nie idzie prać taka jest brzydka, żółta woda i jeszcze w dodatku 
śmierdzi. 
p. Wójt – bo to tak nie można już to mówiłem kilkanaście, kilkadziesiąt razy to, że dzisiaj 
mówimy o tym co było półtora miesiąca do tyłu czy tam miesiąc to ciężko naprawić to co 
miało miejsce, telefon trzeba zaraz wykonać do konserwatora, bo ja też nie wiem z takiego 
przekazu jak tutaj Pani sołtys przekazała. 
Pani sołtys - dzwoniła do Tarnówka i ten Pan nie umiał udzielić odpowiedzi, że jest taka 
woda nie do picia. 
p. Wójt – to mówiłem już tyle razy pani sołtys, kierownikiem referatu gospodarczo-
komunalnego jest Pan A. P., mieszka w Młynkowie i powinien wiedzieć w tym temacie 
więcej ode mnie. Nie może tak być, my mamy analizy, robimy badania, jesteśmy przekonani, 
że mamy dobrą wodę, bo uważam, że mamy dobrą wodę, a chcemy wytworzyć taki klimat, 
takie wrażenie, że z kranu to leci nie wiadomo co. Ja już tu mówiłem radnemu Gawrychowi. 
Radny Marek Gawrych – Wójt mi mówił, że jest wszystko w porządku. 
p. Wójt - uważam, że jest wszystko w porządku. 
Radny Gawrych – nie było w porządku, krowy nawet tego nie chcą pić. 
p. Wójt - jeżeli Pan K. nie wiadomo z jakiego powodu przedawkował podchloryn to ciężko 
jest mi zadziałać po tygodniu, czy po dwóch, jest kupiony nowy dozownik podchlorynu do 
hydroforni, nie ma prawa przedawkować chloru. 
Radny Marek Gawrych – powiedz ludziom niech dzwonią. 
p. Wójt – wszyscy znają mój numer telefonu ja się nie boję odbierać telefonu, jeżeli będzie 
taki problem, że leci zupa gdzieś tam to wsiadam w samochód i za dziesięć minut jestem jak 
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jestem na miejscu i wtedy się nie pytam czy A. P. wie, czy K. wie pojedziemy zobaczymy, 
odkręca konserwator hydrant spuszcza wodę i wszystko. Tak było ostatnio u M. robili 
światłowód rozpieprzyli rurę na Dworcowej tam nie ma w żaden sposób możliwości 
wypłukania sieci, bo są tak porobione te przyłącza w latach sześćdziesiątych, że ciężko 
powiedzieć, dlaczego tak są, trzeba było znaleźć rozwiązanie zrobić możliwość spuszczenia 
wody z końcówki, bo jak się nie spuści bocznym obejściem to ona musi wylecieć kranem i 
najgorzej jest na końcówkach, bo ciśnienie wypchnie tam i ktoś jeszcze na końcówce bierze 
mało, a gdzieś tam ktoś się przyłącza, gdzieś coś pękło i to się nieraz obije po dwóch po 
trzech, po czterech dniach. Wiadomo, że woda z studni po uzdatnieniu do sieci trafia dobra. 
Na sieci są różne zdarzenia, różne przypadki i trzeba o tym mówić i reagujemy. 
p. Przewodniczący – ze swojej strony powiem tak, że jeżeli coś się w Boruszynie dzieje to 
pierwszy telefon jest do Pana G. do konserwatora, bo on najszybciej może zadziałać, jeżeli 
jest faktycznie brudna woda musi przyjechać spuścić tak to działa. 
p. Wójt – nie raz takie mam przypadki, bo to jest też naturalne przychodzi sygnał do Pani K. 
czy gdzieś tam, co z tą wodą, a kiedy, no było? No to idę do pani W., która jest 
odpowiedzialna za fakturowanie i za windykacje, W. dzwoniłaś? Nie dzwoń do tego klienta 
czy do tego odbiorcy on zapłaci za trzy za cztery dni. Bo to działa tak pani W. zadzwoniła, że 
pan zalega za wodę no to panu się przypomina, że dwa miesiące temu ta woda leciała 
śmierdząca albo brudna i co oni chcą, ode mnie chcą pieniądze jeszcze pod jakąś presją albo 
nie wiadomo z jakiego powodu dzwonią? Do końca się nie wie czy faktycznie ta woda była 
taka, jaka jest opisana czy nie. W Tarnówku z tym chlorem, rozmawiam mówią, wszystko jest 
tak jak powinno być się okazuje, że gdzieś tam tego podchlorynu jest za dużo nie zależy nam 
na tym, żeby było dużo, by były większe ilości drobnoustrojów, które nie są szkodliwe, ale 
które nie powinny mieć miejsca no to urządzenie działa i podchloryn jest, ale on powinien 
być w takiej ilości, że nie powinno tak jak mówicie to wyglądać. Będziemy robili w styczniu 
w Tarnówku wymianę złóż filtruj ących, przełączymy na ten czas pewnie wodę z Krosinka. 
Musimy mieć świadomość, że to jest dynamiczne, że to ciągle coś tam się dzieje, bo to nie 
jest tak, że się raz włączyło i zawsze jest tak samo, ale nie możemy odkładać tych problemów 
takich doraźnych takich problemów, które się pojawiają jak w życiu, jak u nas w 
gospodarstwie, jak w każdym domu, ale ta sama woda leci do wszystkich mieszkańców 
Tarnówka, teraz już części Boruszyna, Młynkowa i nie jest tak, że wszyscy dzwonią. 
p. Sołtys – no nie, zawsze ci sami. 
p. Wójt -  trzeba wiedzieć czy ten sygnał jest zasadny, tego się nie da stwierdzić, siedząc tu. 
Radny Krzysztof Grabarz- ja to rozumiem, od razu nie leciałem i interwencji bym nie 
podejmował, tym bardziej trochę robiłem na wodociągach, wiem o co tu chodzi. Ja tak sobie 
wyobrażałem, Sanepid przyjechał wykrył wam jakieś bakterie no to trzeba przechlorować 
sieć, taka jest jedyna możliwość. A wójt mówił na komisji, że to nie było związane z 
bakteriami.  
p. Wójt –chlorowaliśmy latem po tych dużych rozbiorach było trochę nie tak jak powinno być 
jak chcemy żeby było i było chlorowanie, ale było płukanie sieci, a teraz nie było powodu, też 
dołożyliśmy dysze do napowietrzania i jak powiedziałem w Tarnówku będziemy w styczniu 
wymieniali złoża, one już są tam wyeksploatowane, ale to też jest coś naturalnego to nie jest 
wieczne, zbiornik wytrzyma dużo więcej, ale to co w środku trzeba wymienić żeby to 
czyściło. 
Radna Aleksandra Bielejewska – bardzo w złym stanie jest ulica Nowa są tam takie dziury, 
może chociaż wyrównać tą drogę? 
p. Wójt – ulica Nowa jest taką sama ulica jak wszystkie inne, które nie mają takiej 
nawierzchni jak ulica Okrężna, Krótka itd. nic nie poradzimy na to na tyle stać tą gminę, żeby 
mieć takie ulice, jak pada nie można równać trzeba żeby były warunki do tego żeby równać 
bo teraz jak w takiej aurze w takiej pogodzie przyrównamy to nie pójdzie przejechać wcale to 
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musi się zagęścić. Jeżdżę tą ulicą i wiem jakie są dziury, trzeba jechać tak żeby nie urwać 
koła, przejechać idzie. Polna kawałkami jest taka tam na tym osiedlu, o którym mówiłem, że 
chcemy robić, Leśna jest taka do B. tam od K. W Boruszynie są takie w Tarnówku do Pani 
sołtys są takie dziury, na Parcele takie dwa i pół kilometra takiej drogi, a od strony 
Sierakówka nie idzie dojechać na Parcele no tak mamy, ale już pozgarnialiśmy wszędzie 
gdzie się dało, żeby ten budżet na koniec roku był domknięty i nie mam swoich pieniędzy tyle 
żeby można było co chwilę wysyłać równiarkę. W Młynkowie chcą mieć orszak i chcą żeby 
przyrównać kawałek. 
Radna Bielejewska – ale tam tą drogą dzieci chodzą do szkoły. 
p. Wójt – chodzą dzieci do szkoły, ale dziecko do szkoły idzie poboczem i tam akurat tym 
dzieciom, które idą to niewiele to zmieni, przyrównamy jak tylko to będzie miało sens. Ja nie 
mogą sobie pozwolić na to, że co dwa tygodnie będę kazał zorganizować profilowanie, 
przyrównamy teraz w grudniu padało. Całe lato było dobrze zrobiliśmy profilowanie i na 
Parcele się jechało jak po asfalcie, na Nowej się jechało dobrze. Przyszły w listopadzie 
deszcze i nie było kiedy, bo tak zawsze się starałem przed zimą jeszcze na Parcele wyrównać 
i teraz już też był sygnał, że Parcele, Nową, Polną w Boruszynie zrobimy przed świętami jak 
będzie tak jak dzisiaj i nie zamarznie to zrobimy, ale to musi mieć sens. Nie wiem czy dzisiaj 
w nocy nie przyjdzie mróz? Jak ma zamarznąć dzisiaj, jutro to do szóstego będzie trzymało na 
pewno tak mówią prognozy, a potem znowu ma przyjść ciepło. Sami widzicie, że to nie jest 
tak, że tu się nic nie robi na drogach, ciągle coś, ja jak bym miał tutaj wymienić wszystkie 
odcinki, które w tym roku się poprawiły mówiąc tak najkrócej potrzebujemy piętnaście minut 
a szkoda czasu, bo ci, którzy znają gminę to to wiedzą i tak jest cały czas. Tak zupełnie 
praktycznie nie można zrobić wszystkiego, bo co później. W tym roku miałem 
czterdziestolecie pracy zawodowej, a chcę iść na emeryturę jak będę miał pięćdziesięciolecie.  
Radny Marek Gawrych – inne rozwiązanie ma gmina Obrzycko, tam prawie do każdego 
gospodarstwa jest droga asfaltowa i to podziwiać nie wiem z czego oni biorą?  
Wójt - nie wiem skąd Pan radny zna gminę Obrzycko ja w tym roku byłem u Pani I. Pani 
Wójt i chciała żebym polecił dobrego wykonawcę, żeby robił jakiś odcinek drogi, bo nie idzie 
dojechać, bo dostali jakieś pieniądze i za dwa tygodnie dzwoniła, że zrobili nie taki projekt 
nie tak przygotowali przetarg. Nie sądzę, że jest w Polsce taka gmina, w której wszędzie jest 
asfalt do każdej nieruchomości. Obrzycko jest za biedną gminą żeby wszędzie mieli asfaltowe 
drogi dojazdowe. Znam trochę tą gminę, ale nie tak dobrze, bo jestem trochę dalej jak 
Tarnówko od Obrzycka. To tak samo jak mówili mamy wszędzie nowe energooszczędne 
oświetlenie uliczne, a ja często jadę do Szamotuł przez Obrzycko przez Zieloną Górę i tam 
często co druga lampa nie świeci. Ja mam takie skrzywienie zawodowe, że na takie rzeczy 
zwracam uwagę. Powiem szczerze, że my naprawdę mamy dobre drogi na wybudowania i nie 
tylko i możemy się tutaj przyrównywać do wszystkich ościennych gmin, ale byśmy musieli 
zrobić wycieczkę taką latem i możecie zobaczyć. Panowie z Jędrzejewa kupili grunty w 
Młynkowie na wybudowaniach pod Kamionką zlikwidowali gospodarstwo, ale grunty kupili, 
mówią jak wy to robicie, że tam wszędzie się jedzie jak po stole i tam nie ma nic 
nadzwyczajnego, bo muszą jechać od Sz. prostą drogą. Rodowici mieszkańcy, mówią, a się 
kurzy a nieraz się gwóźdź trafi i dla nich dla nas to tak jest jak z wszystkim, a ci z Jędrzejewa 
bogaci, wysoko postawieni w hierarchii społecznej mają funkcje jadą i mówią to co mówią ja 
nie pytam nie wyciągam zdań. Wiemy ile kilometrów zrobiliśmy różnego  rodzaju takich 
właśnie utwardzeń gdzie przejechać idzie wszędzie. Ale że to  nie jest trwałe, że jak 
zrobiliśmy do G., Z., P., M. i to wydaje się, że to robiliśmy wczoraj, a to już chyba z trzy lata 
jest, już też się zaczynają wybijać dziury, ale się przeprofiluje na wiosnę, przyrówna, 
przywałuje i znowu będzie się jechało. Na Nowej miejscami jest dobrze, bo do H. do 
skrzyżowania do wjazdu do M. do Pana K. jest nie źle, to jest tak, tam gdzie woda nie spłynie 
gdzie woda zostanie i się zrobi mała dziurka z której w deszczu zrobi się wielka dziura. 
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p. Przewodniczący – czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie to może tak w zeszłym roku 
sesja odbyła się przed świętami a więc był opłatek. W tym roku spotykamy się przed 
Sylwestrem jest dla każdego prezent od Szkoły Podstawowej, życzą nam szczęśliwego 
Nowego Roku. Ja również pozwolę sobie w imieniu własnym podziękować przede wszystkim 
za ten miniony rok za współpracę, życzyłbym sobie dalszej owocnej współpracy w przyszłym 
roku 2016. Chciałbym życzyć również wszystkim wszelkiej pomyślności w życiu osobistym, 
zawodowym na rzecz naszej gminy, aby ten rok był lepszy, pozytywniejszy i abyśmy się 
spotkali za rok i sobie dalej życzyli tego szczęśliwego Nowego Roku. Tak jak powiedziałem 
w zeszłym roku opłatek w tym roku po lampce szampana. Ze swojej strony wszystkiego 
najlepszego w Nowym Roku 2016 dla wszystkich. Myślę, że Pan Wójt podsumuje ten rok.  
p. Wójt – co tu podsumowywać, pogoda jest fajna rok szybko minął, mówiłem o tym przy 
budżecie, że w zasadzie to co było zaplanowane to co było uchwalone to zrobiliśmy, patrząc 
na salę zdrowie jest, humory dopisują, a już nie chcę wchodzić w oceny co skąd i gdzie bo 
sami oglądacie, widzicie. Myślę, że jeszcze nie wszyscy czują osobiście, że życie w kraju jest 
dynamiczne, że robić trzeba swoje i mam nadzieję, że tak pozostanie, że będziemy dalej robili 
to do czego jesteśmy tutaj dzisiaj jutro i w najbliższym czasie powołani. Pewnie każdy ma 
własne, osobiste odczucia, spostrzeżenia, doznania z tego roku. Ja jeśli chodzi o sprawy 
zawodowe, publiczne uważam, że było normalnie, że było tak jak być powinno. Problem w 
tym żeby tych celów tych zamierzeń nie stawiać sobie ponad możliwości i żeby realnie 
oceniać, właśnie to wszystko, co jest do zrobienia, ale też żeby była na co dzień, taka 
rzetelność i taki rozsądek w działaniu, bo można sobie narobić apetytu i później być mocno 
zdziwionym. Każdy z nas ma własne, osobiste przeżycia z tego roku, każdy ma i niech ma to 
dla siebie. Za ten rok chciałbym w imieniu własnym, w imieniu tutaj wszystkich 
pracowników samorządowych gorąco podziękować. Spotykaliśmy się na gminnych 
dożynkach z takim akcentem, że 25 lat samorządu terytorialnego to w gminie Połajewo też 
dobry czas i myślę, że tutaj radnym tej kadencji za ten rok należą się podziękowania i takie 
pozytywne słowa za decyzje, które podejmujecie bo przecież te wszystkie uchwały, które 
Rada Gminy podjęła staraliśmy się realizować, staraliśmy się je przygotowywać, ale gdyby 
nie było akceptacji radnych gdyby nie było tych decyzji to nie byłoby tych działań. Także 
wszystko razem musi grać i mam nadzieję, że tak było. Wszystkim na przyszły rok 2016 
życzę, aby rozsądnie, spokojnie, ale tak optymistycznie, życzliwie, realizować swoje osobiste 
i społeczne zamierzenia i niech ten rok 2016 również tak jak 2015 płynnie minie i 
wszystkiego dobrego. 
 
Ad. 14  Zakończenie. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Roman Klewenhagen - Przewodniczący Rady 
Gminy o godz. 12 30  zamknął obrady IX sesji Rady Gminy w Połajewie.  
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